
 
   

 
Spørgsmål om madspild i EAT 

 

Kære Rasmus 

Du har den 19. september 2023 stillet følgende spørgsmål til 

forvaltningen om madspild i EAT: 

1. Er det muligt at gå tilbage til det gamle system i EAT, hvor man 

kunne bestille overskydende mad samme morgen?  

I dag går det hele/overskudsproduktionen efter sigende til spilde, da 

man senest skal bestille en uge før. Den nuværende løsning spilder 

potentiel en masse mad og opleves som en kraftig forringelse for 

forældre og børn.  

2. Hvad er muligheder, barrierer og økonomi i den anledning? Og kan 

der også spares CO2? 

 

Besvarelse 

Ad1 – Er det muligt at gå tilbage til det gamle system i EAT, hvor man 

kunne bestille overskydende mad samme morgen?  

 

Det er rigtigt, at det i en periode sidste år ikke var muligt at bestille 

overskydende mad pga. tekniske problemer med it-systemet. 

 

Der er sidenhen fundet løsning på dette problem, så bestillingsfristen 

for overskydende EAT igen er kl. 9 på spisedagen. Derudover har børn 

og medarbejdere på skolen mulighed for at købe overskydende EAT, 

hvis de går forbi EAT-boden i frokostpausen.  

 

 

Ad2 – Hvad er muligheder, barrierer og økonomi i den anledning? Og kan 

der også spares CO2? 

 

Spørgsmålet giver ikke anledning til besvarelse af dette punkt, da der 

allerede er fundet en løsning på problemet.  
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